
Uskoro proglašenje Parka prirode „Zagorski bregi”, a Batinićev 

doprinos inicijativi ravan je nuli

11.1.2025.

Prije četiri godine, tada kao saborski zastupnik, a danas ministar pravosuđa, uprave i 

digitalne transformacije Damir Habijan, pokrenuo je inicijativu da se područje Ivančice, 

Strahinjčice, Ravne gore i Maceljske gore zaštiti, odnosno proglasi parkom prirode, a ta je 

inicijativa sada i pred realizacijom.

Bit će to prvi park prirode na sjeveru Hrvatske, odnosno 13. u državi, a obuhvaća nešto 

više od 300  kvadratnih kilometara i proteže se kroz pet gradova i devet općina u 

Varaždinskoj i Krapinsko-zagorskoj županiji.

Habijanovu inicijativu podržali su svi relevantni politički dionici, među kojima i župan 

Varaždinske županije Anđelko Stričak te brojni gradonačelnici i načelnici s područja 

županije. No gradonačelnik Ivanca, Milorad Batinić, u svojem je priopćenju objavljenom 

prije nekoliko dana naveo da ministar Habijan pokušava podmetnuti „kukavičje jaje” kada 

je riječ o kamenolomu Siljevec.



- Prema javnom istraživanju koje smo proveli još 2020 godine, oko 87 posto žitelja 

Varaždinske županije smatra to pozitivnom pričom i dobrom inicijativom. Na Vladi smo u 

četvrtak usvojili plan zakonodavnih aktivnosti za ovu godinu, a ministrica Marija Vučković 

je predstavila i svoj plan zakonodavnih aktivnosti i tamo vrlo jasno stoji upravo taj zakon o 

proglašenju parka prirode. Siguran sam da ćemo do polovice ove godine imati izglasan 

zakon i time ustrojen prvi park prirode na sjeveru Hrvatske i 13. park prirode po redu, što 

će žiteljima na tom području donijeti brojne benefite. Gospodin Batinić je prilično nevažan 

u ovoj priči i njegov doprinos cijeloj inicijativi je ravan nuli. Što se tiče moje izjave od neki 

dan, u pogledu rješenja koje je donijelo nadležno ministarstvo, a tiče se istražnog područja

Siljevec, mislim da samo daje za pravo sve ovo što sam govorio cijelo ovo razdoblje u 

pogledu istražnog područja. Vrlo jasno, vrlo decidirano kaže se da je samo Ministarstvo 

reklo da se ne može isključiti negativni učinak tog zahvata i iz tog razloga se ide dalje u 

proceduru koja je sada na investitoru. S druge strane, proglašenjem parka prirode teško 

da će se moći neke stvari tamo u tom smislu realizirati i to sve gospodin Batinić dobro zna 

– istaknuo je Habijan.

Dodao je da Batinić svojim istupima u javnosti nastoji ostvariti jeftine političke poene te da 

bi bilo dobro da promijeni retoriku, ukoliko želi zadržati svoju poziciju.

- Ja sam siguran da će naš kandidat na sljedećim izborima u Ivancu pomesti 

gradonačelnika Batinića i poslati ga u zasluženu mirovinu, ali imat će park prirode u kojem 

će moći provesti svoje umirovljeničke dane i mene to jako veseli – zaključio je ministar 

Habijan.

Župan Stričak pak je podsjetio da su upravo dužnosnici HDZ-a ti koji su pokrenuli tu 

inicijativu da se Ivančica, Ravna gora, Strahinjčica i Maceljsko gorje proglase i zaštite kao 

park prirode, da od prvog dana tu inicijativu podržavaju i poduzimaju sve da se što prije 

realizira. 

- Od prvog dana stupanja na dužnost župana, u suradnji s tada saborskim zastupnikom, 

danas ministrom Habijanom, poduzeli smo baš sve da to područje bude zaštićeno kao 

park prirode. Mi smo jedini od svih iz našeg susjedstva tiskali jednu knjigu, monografiju 

zbog čega je dobro da se to područje zaštiti. Prezentirali smo je u Hrvatskom saboru i 

podijelili svim saborskim zastupnicima da vide o kojoj prirodnoj vrijednosti i bogatstvu se 

radi, da dobijemo podršku svih. Održali smo cijeli niz tribina,  da slomimo otpor onih koji su



bili protiv. Nigdje nisam vidio da smo naišli na podršku Milorada Batinića, njega nije bilo 

nigdje. Unatoč njemu, spomenuto će područje u sljedećih nekoliko mjeseci biti proglašeno 

parkom prirode i Milorad Batinić to ni na koji način ne može spriječiti – istaknuo je Stričak.


